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Társaságunk által szervezett továbbképzések 

1. „Védőoltási helyzetkép napjainkban: újdonságok, tények, kérdések” címmel 2014.03.03‐án 
tartottunk védőnők és orvosok részére pontszerző továbbképzést. Résztvevők száma: közel 
200 fő. Fő téma a HPV elleni térítésmentes védőoltás bevezetése volt, emellett a 
védőoltással megelőzhető betegségek epidemiológiai helyzetéről, az oltásellenesség 
következményeiről is hallhattunk.  

2. A Tanévnyitó Iskolaegészségügyi Konferenciát hagyományosan a MAVE‐vel 
együttműködésben rendeztük 2014.08.27.‐én . 
Mottója: „A család mellett váljék az iskola az egészségfejlesztés alapvető színterévé”. 

3. Az Iskolások egészségéért” XI. Országos Konferencián, 2014.10.06‐án a szakmai alkalmassági 
vizsgálatok mellett az egészséges életmód, testmozgás, NETFIT bevezetése, Matthiass 
teszttel szerzett tapasztalatok, elhízás, egészségfejlesztés témák szakembereitől hallhattunk 
összesen 17 előadást. A konferenciákon közel 200 fő résztvevő volt. 

 
Együttműködések 

 Az Országos Egészségfejlesztési Intézet képviselői megkeresték az FJIT vezetését, hogy 
működjünk együtt az 1800/2013. (XI. 7.) Korm. határozattal kiemelt projektként nevesített, 
az „Egészségfejlesztési szakmai hálózat létrehozása” TÁMOP 6.1.1 /12/1‐2013‐0001 kiemelt 
pályázat megvalósításában, melynek projektvezetője Dr. Koós Tamás. Felkért előadókat, 
hozzászólókat várnak tőlünk a projekt keretében 2015‐ben tervezett konferenciákon, 
workshopokon, s számítanak a készülő módszertani anyagok véleményezésében is a 
segítségünkre. Az együttműködés keretében régiónként összegyűjtöttük a témában jártas 
szakembereket, az OEFI képviselői a programok szervezése során személyesen keresik meg a 
kollégákat.   

 Az Országos Kémiai Biztonsági Intézet főigazgatója Dr. Major Jenő tájékoztatta a vezetőséget 
arról, hogy óvodások számára készítettek egy kémiai biztonsági oktatóprogramot, 
folyamatban van a program továbbfejlesztése általános iskolások és középiskolások számára. 
Szeretnék, ha a készülő programot véleményeznénk és segítenénk abban, hogy az iskolák 
minél szélesebb körben megismerjék. Szakembereikkel szívesen elmennek iskolákba a 
program bemutatása érdekében.  
Amennyiben újabb információt kapunk a témában, a honlapon, vagy e‐mailben fogjuk jelezni. 

 Az Országos Gyermekegészségügyi Intézettel hagyományosan jó kapcsolatot ápolunk. Jó 
szívvel ajánlom a tagtársak figyelmébe a honlapjukat, ahol szakmai információk mellett 
iskolai egészségfejlesztéssel kapcsolatban is találhatunk a mindennapi gyakorlatban 
használható anyagokat: pl balesetmegelőzés, környezetvédelem témában. A 
www.okoportal.hu weboldalon játékos formában ismerkedhetnek meg a gyermekek a 
környezetvédelemmel. 
 

Szakmapolitikai tevékenységek 
 
Minisztériumi meghallgatások 

2014. áprilisában az iskolaorvosok béremelésével kapcsolatban, 2014. novemberében pedig 
több, az iskolaegészségügyet érintő probléma miatt kezdeményeztünk személyes megbeszélést  Dr. 
Beneda Attila helyette államtitkár úrnál.  
A megbeszélésen a következő témákat érintettük:  

 a szakképzésre jelentkező tanulók egészségügyi alkalmassági vizsgálatának időzítése, 



 az  oktatásügy  lehetséges  szerepe  az  iskola‐egészségügy  tárgyi  feltételeinek 
biztosításában, 

 informatikai  háttér,  egységes,  a  háziorvosi  rendszerrel  kompatibilis  iskola‐
egészségügyi szoftver szükségessége, 

 az iskola‐egészségügyi dokumentáció megújítása, 

 az  iskolaorvosi  hálózat  széttagoltságának  megszüntetése,  az  ellátórendszer 
átalakítása, 

 feladatarányos iskolaorvosi és iskolavédőnői finanszírozás. 
A helyettes államtitkár úr egyetértett abban, hogy a jelzett problémákban szükséges az előrelépés, a 
készülő alapellátási törvényben az iskola‐egészségügy szabályozásának is helye van. Ígéretet kaptunk 
arra, hogy a  javaslatok kidolgozásánál Társaságunk  lehetőséget kap az együttműködésre. Felkérést 
kaptunk  arra,  hogy  mérjük  fel  a  főfoglalkozású  iskolaorvosok  korfáját,  valamint  az  iskolaorvosi 
rendelők  informatikai  ellátottságát.  A  felmérés  elvégeztük,eredményét  elküldtük  az  államtitkár 
helyettes úrnak. 
 
A szakképző intézményekbe jelentkező tanulók orvosi alkalmassági vizsgálata  

A Klebelsberg  lntézményfenntartó  Központ  2014.  februárjában  levélben  szólította fel  a 
tankerületi vezetőket,  hogy  szervezzék  meg  az  egészségügyi  alkalmassági  vizsgálatokat  február  
14  és  március  14. között,  hogy  az  alkalmassági  vélemény  ismeretében a  tanulók 
módosíthassanak  az  általuk  megjelölt intézmények  sorrendjén. Ezt követően számos kollégánk 
jelezte, hogy ez az intézkedés számos párhuzamos és gazdaságtalan vizsgálatot generál. Előbb a KLIK 
szakképzési elnökhelyettesével, majd a szakmai kollégium illetékes tagozataival egyeztettünk és 
konszenzusos javaslatot fogalmaztunk meg a minisztérium felé. Sajnos azóta sem született meg a 
törvénymódosítás. 
 
Gazdálkodás 
Társaságunkat a bíróság az új feltételek mellett is közhasznúnak ismerte el. 
A 2014. évi pénzügyi beszámolót és közhasznúsági jelentést a melléklet tartalmazza. 
Összes bevételünk 2014‐ben:     1999 ezer Ft, 
Összes kiadásunk:      1191 ezer Ft, 
Tárgyévi eredmény:        799 ezer Ft 
Pénzügyi helyzetünk kezd stabilizálódni, MOTESZ, EUSUHM tagsági díj elmaradásunk nincs.   
144 tagunk fizetett 2014‐ben tagsági díjat, 310 fő regisztrált a honlapunkon. A tagdíjfizetési szokások 
javultak, reméljük további javulásra számíthatunk. Továbbképzéseinken tagjaink rendszeresen 
kedvezményben részesülnek. 
2014‐ben három alkalommal tájékoztattuk a tagságot az elektronikusan küldött HÍR‐NÖK‐ön 
keresztül. 
 
Tisztettel: 
 
Eger,2015. április 2. 
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